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Vîlceanu, despre City Insurance: Eu în principiu nu sunt de acord cu acoperirea

fraudelor din bani publici

Acoperirea sumelor necesare pentru despagubire în cazul City Insurance nu ar trebui sa se faca din bani

publici, în cazul în care se constata o frauda, iar daca sumele existente la nivelul Fondului de Garantare al

Asiguratilor (FGA) sunt insuficiente atunci ar fi nevoie de bani luati cu titlu de împrumut, a declarat,

miercuri, ministrul Finantelor, Dan Vîlceanu, dupa sedinta de Guvern.

 

"Vreau sa va spun ca eu în principiu nu sunt de acord, mai ales în conditiile în care se dovedeste ca aici a fost o

frauda, cu acoperirea fraudelor din banii dumneavoastra si ai nostri. Adica cu bani de la bugetul de stat. Cred ca

sumele trebuie recuperate de la cei care au savârsit frauda si daca va exista o situatie în care, eu stiu, e nevoie sa

vina bani în plus la acest Fond, eu cred ca nu poti sa acorzi acesti bani decât cu titlu de împrumut, dupa care sa-i

recuperezi. Dar haideti sa vedem daca se ajunge în aceasta situatie si repet ce am spus nu cred ca din banii nostri ai

tuturor trebuie sa finantam fraude", a spus Dan Vîlceanu, întrebat daca are o solutie pentru cazul în care nu sunt

acoperite toate cheltuielile.

 

Ministrul Finantelor a precizat ca în acest moment nu stie daca fondurile detinute de FGA sunt suficiente pentru a

acoperi toate solicitarile.

 

"Vreau sa va spun ca în momentul de fata din Fondul de Garantare al Asiguratilor înca se platesc si alte falimente.

Nu s-au terminat platile catre toti asiguratii din falimentele anterioare, dar pâna la acest moment nu am informatii

sa va spun ca Fondul va fi depasit. Ramâne de vazut câti asigurati se vor înscrie, ritmul în care se vor înscrie si

modul în care va fi consumat acest Fond", a spus Dan Vîlceanu.

 

Întrebat daca ar trebui sa raspunda cineva politic pentru acest caz, în conditiile în care ASF are o conducere numita

politic, el a raspuns ca decizia apartine Parlamentului.

 

"Dumneavoastra ati pus punctul pe i pentru ca asa cum spuneati si în cadrul întrebarii conducerea ASF sau ASF în

ansamblu este o institutie sub control parlamentar. Din punctul acesta de vedere urmeaza ca Parlamentul sa-si

traga concluziile de rigoare si sa decida daca exista o vina în dreptul conducerii ASF sau daca, ma rog, doresc sa

astepte anchetele penale care înteleg ca au fost declansate si sa se decida în urma acelor anchete", a afirmat Dan

Vîlceanu, mentionând ca este "convins ca în Parlament conducerea ASF va sustine un raport sau va veni cu

explicatii".

 

Referitor la anchetele penale la adresa companiei, Vîlceanu a declarat ca a citit în presa ca exista o sesizare facuta

de conducerea ASF înca din ianuarie în legatura cu City Insurance si ca actionarii companiei ar fi facut o sesizare

la DIICOT privind angajati ai City Insurance.

 

"Noi vorbim de posibilitatea existentei unei fraude pentru ca nu putem în momentul de fata sa acuzam pe nimeni

ca ar fi savârsit o frauda câta vreme nu exista o decizie definitiva a unei instante. Dar sunt elemente care

bineînteles ca te pun pe gânduri. Aici vorbim de o situatie care nu se putea întâmpla peste noapte. Vorbim totusi de

un sistem care presupune si reasigurarea tuturor politelor pe care le-ai încheiat si în conditiile în care toate lucrurile

ar fi mers conform legii si conform unei gestionari corecte si prudentiale a situatiilor nu cred ca s-ar fi ajuns aici.

Ramâne de vazut. Eu vreau sa va spun ca nu sunt seful Ministerului Public. Anchetele le face Parchetul, sau ma

rog, Parchetele sesizate si în atributiile mele de ministru de Finante sau prin atributiile de ministru de Finante vin

cu asemenea acte normative prin care sa ma sigur ca oamenii îsi primesc banii din Fondul de Garantare care este

special destinat pentru asemenea situatii", a explicat ministrul Finantelor.
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De asemenea, el a adaugat ca în cazul în care se dovedeste frauda printr-o procedura judiciara atunci Fondul de

Garantare trebuie sa recupereze suma acordata.

 

În data de 17 septembrie, Autoritatea de Supraveghere a Asigurarilor a decis retragerea autorizatiei de functionare

a Societatii Asigurare-Reasigurare City Insurance, solicitând totodata deschiderea procedurii falimentului

împotriva societatii.

 

În perioada 2014-2021, ASF a impus societatii City Insurance SA, dar si conducerii societatii mai multe sanctiuni,

respectiv amenzi în valoare totala de 18.736.666 lei precum si a emis o decizie de majorare de capital de

solvabilitate aplicata societatii de 16.500.000 de euro.

 

City Insurance S.A. este principalul asigurator românesc, cu o cota de piata de 17%. A fost înfiintata în anul 1998

de catre un grup de investitori si are sediul central în Bucuresti. Societatea are 400 de angajati si 42 de birouri si

filiale, oferind o gama larga de asigurari generale. 
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